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Protokoll fört vid sammanträde med Svenska Kennelklubbens avelskommitté, SKK/AK, 2024-
01-15. 

 
Det justerade protokollet redovisar vad som har avhandlats vid mötet. Beslut som fattats kan 
bli föremål för ändring av SKKs Centralstyrelse. 

 
 

Närvarande: 

Ordinarie ledamöter: 

Karin Brostam Berglund (ordförande), Lars Ramberg (vice ordförande), Mikaela Sandbacka, 
Liselott Ringman, Camilla Andersson, Elisabeth Rhodin, Maria Dahlberg och Maria 
Lönnhammar 

 

Adjungerade: 

Helena Skarp, Anne Bucksch, Sofia Malm Persson och Petra Waleij 
 

Journalistisk bevakning: 

Jenny Widebeck 
 

Anmält förhinder:  

Maija-Leena Eloranta 
 

Protokoll 

Linda Widebeck 
 

§ 1  Mötet öppnas 

Karin Brostam Berglund, kommitténs nya ordförande, hälsade alla välkomna och förklarade 
årets första möte öppnat. Då kommittén har en delvis ny sammansättning från årsskiftet 
genomfördes en presentation av ledamöter och adjungerade.  
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§ 2  Val av justerare 

Elisabeth Rhodin utsågs att justera §1 - §4 samt §6. Liselott Ringman utsågs att justera 
resterande paragrafer av dagens protokoll. Till dagordningen förelåg en förteckning över 
justerare för kommande möten under 2024. Vald justeringsperson ska vara insatt i aktuella 
dispensärenden för att kunna redogöra för dessa vid kommittémötena. 

 

§ 3   Fastställande av dagordning  

Ordningsföljden på dagens punkter justerades och därefter fastställdes dagordningen.  

 

§ 4   Föregående protokoll 

Kommittén gick igenom föregående protokoll och lade det därefter till handlingarna. 

 

§ 5   Uppdrag kennelfullmäktige 

a) Allmänna anvisningar 

SKK/AK såg över de allmänna anvisningarna vilka avser samtliga kommittéer och 
arbetsgrupper.  

 

b) Särskilda anvisningar  

SKK/AK såg över de särskilda anvisningarna vilka innehåller avelskommitténs syfte, 
ansvarsområden, regelverk och styrdokument, samarbeten, delegerad beslutsrätt etc.  
 

c) Kontinuerliga och tidsbestämda uppdrag 

SKK/AK såg över såväl kontinuerliga som tidsbestämda uppdrag. De kontinuerliga uppdragen 
omfattar vad som ska genomföras och uppnås under kommande period. De tidsbestämda 
uppdragen kommer från Kennelfullmäktige, KF, och är därmed antagna av 
verksamhetsplanen för 2024–2025. Sekreteraren kommer till nästa möte att sammanställa 
uppdragen i ett separat dokument för att kommittén enklare ska kunna arbeta med 
uppdragen samt rapportera till SKKs centralstyrelse, CS.  

 

SKK/AK diskuterade arbetet i kommittén, bland annat uppdraget med att verka för att 
arbetet med rasspecifika avelsstrategier, RAS, hålls levande i avelsarbetet inom ras- och 
specialklubbar. Målet är att samtliga RAS ska revideras löpande vart femte år. Ledamöterna 
lyfte att omfattningen av att granska RAS-dokument skiljer sig mycket mellan klubbarna, där 
flera faktorer spelar in. Kommittén betonade att rasklubbarna arbetar med sina RAS utifrån 
de möjligheter och resurser som står till buds och det är viktigt att specialklubben ser sin del 
som bollplank och handledare åt rasklubbarna i processen. Ofta finns behov av ytterligare 
dialog med rasklubbarna från de utsedda granskarna inom AK innan RAS kan tas upp på 
kommittémöte för att fastställas. Kommittén lyfte att det kunde vara en bra idé att 
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genomföra en repris av den digitala ras- och specialklubbsträffen med temat att arbeta med 
RAS.  

 
För att stötta ledamöterna inför kommande granskningsprocesser uppdrogs Anne Bucksch 
att tillsammans med sekreteraren bjuda in SKK/AK till ett digitalt kvällsmöte för att diskutera 
processen kring att granska RAS. SKK/AK beslutade slutligen att under kommande möte 
avsätta tid för att diskutera arbetet med att granska RAS-dokument. 

 

d) Informationsträff för medlemsorganisationerna  

SKK/AK tog del av beslutsunderlaget gällande informationsträffar för 
medlemsorganisationerna. Syftet med träffarna är att ge medlemsorganisationerna 
information om CS och kommittéernas planerade verksamhet för den kommande perioden, 
som utgår från de beslut som fattades vid Kennelfullmäktige 2023. Vid varje 
informationstillfälle kommer två kommittéer informera om sin sammansättning, beskriva 
sina respektive uppdrag och ge övergripande information om den verksamhet som planeras 
för perioden. Det kommer även finnas möjlighet att ställa frågor till representanter för 
kommittéerna. SKK/AKs träff genomförs den 6 mars tillsammans med SKKs kommitté för 
hundars mentalitet, KHM.  

SKK/AK diskuterade genomförandet och beslutade att Karin Brostam Berglund och Mikaela 
Sandbacka representerar kommittén med hjälp av Sofia Malm Persson och Linda Widebeck 
från kansliet. Informationsträffen är digital men representanterna från SKK/AK genomför 
träffen gemensamt på SKKs kansli. Linda uppdrogs att kontakta sekreteraren i KHM.   

 

§ 6  Bordlagda ärenden 

a) 2022 5 § 95 b) Bildandet av egen rasklubb för flerfärgade pudlar 

Ärendet är fortsatt bordlagt fram tills att den arbetsgrupp som tillsattes vid 
Kennelfullmäktige 2023 tagit ett beslut kring hanteringen av hundar med ej standardenlig 
färg.  

 

b) 2023 1 § 10 f) Avelsrätt vid frusen sperma 

Ett förslag till avtal är fortfarande under arbete av SKKs juridiska avdelning. I dagsläget vet vi 
inte när det kan förväntas lanseras. Sekreteraren uppdrogs att kontakta SKKs juridiska 
avdelning för en uppdatering om när avtalet förväntas vara färdigt.  
 

c) 2023 - 2 § 32 e) Begränsa antalet kullar på hamiltonstövare 

SKK/AKs sekreterare har inte fått någon ny uppdatering sedan föregående möte då Svenska 
Stövarklubben förmedlat att underlag är framtaget och ska förankras med rasklubben innan 
det lyfts vidare till SKK/AK. Liselott Ringman informerade att hon varit i kontakt med 
representant för Svenska Stövarklubben och lyfte ett antal frågeställningar som SKK/AK 
diskuterade. Liselott uppdrogs att fortsatt ha kontakt med klubben.  
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d) 2023 - 2 § 33 b) Återstående beslut RFG-Scheme - utländska intyg m.m. 

SKKs avdelning för avel och hälsa rapporterade att det inte finns någon uppdatering sedan 
föregående möte. Avdelningen arbetar vidare med att i samråd med övriga nordiska 
kennelklubbar lösa hitta lösningar för att exempelvis norska intyg från RFG-Scheme ska 
kunna gälla som officiella även i Sverige. 
 

e) 2023 - 2 § 34 c) Dispensregistrering vit herdehund 

Ärendet gäller en vit herdehund där modern är första generationens inkorsning och fadern 
är en vit herdehund registrerad i Nederländerna som ursprungligen är född i Australien. I 
ansökan presenteras information avseende ursprung, hälsa, DNA-test, mentalitet och 
exteriör. Huvudsyftet med dispensregistreringen är att denna hund ska kunna bidra med 
nytt avelsmaterial till en liten raspopulation med liten genetisk variation. Yttranden från 
såväl ras- som specialklubb har inkommit och SKK/AK beslutade under AK-2 2023 att 
bordlägga ärendet i väntan på att det nya X-registret ska införas. X-registret har till dagens 
möte lanserats men inte i sin helhet, det kvarstår bland annat arbete med att hantera 
registrering av dispensansökningar likt denna där hunden i fråga är ett resultat av en 
korsparning. SKK/AK beslutade därmed att fortsatt bordlägga ärendet till dess att X-registret 
är lanserat i sin helhet.   
 

f) 2023 - 4 § 75 Ärenden d) Ansökan om inkorsningsprojekt avseende ökad genetisk 
variation hos field spaniel 

Sedan föregående möte har SKK/AKs arbetsgrupp för genetisk variation haft möte med 
Svenska Spaniel och Retrieverklubben, SSRK, och Field Spaniel Klubben. Under mötet 
diskuterades hur hanteringen av deras ansökan om inkorsningsprojekt ska gå till. Till dagens 
möte hade klubben inkommit med en uppdaterad ansökan. SKK/AK såg över ansökan och 
betonade att klubben jobbar på ett förtjänstfullt sätt med frågan och har lämnat in en 
välarbetad ansökan. Med anledning av att SKK centralt ännu inte har ett färdigt 
förhållningssätt kring hanteringen av framtida inkorsningprojekt, med anledning av FCIs 
reviderade Internal Rules (se §11a nedan), beslutade SKK/AK att fortsatt bordlägga ärendet.  
 

g) 2023 - 4 § 75 Ärenden h) Bordlagt ärende från SKK/UKK angående tik i avel som 
opererats för patellaluxation 

Detta ärende blev återremitterat till SKKs uppfödarkommitté, UpK (tidigare SKKs uppfödar- 
och kennelkonsulentkommittén, UKK) under 2023. SKK/AK inväntar fortfarande de underlag 
som kommittén efterfrågade. Sekreteraren har varit i kontakt med SKK/UpK som informerat 
att det ännu inte finns något nytt. Ärendet kommer därmed att återupptas när SKK/UpK fått 
in och förmedlat vidare veterinärintyg/journalutdrag samt yttrande från ras- och 
specialklubb.  
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h) 2023 - 4 § 76 Hälsoprogram a) Ansökan om hälsoprogram avseende rygg för tysk 

schäferhund 

SKK/AK har tidigare ställt sig positiva till ansökan om hälsoprogram avseende rygg för tysk 
schäferhund och tar problemen inom rasen på allvar. SKKs kansli uppdrogs vid AK-5 2023 att 
undersöka förutsättningarna för att införa ett nytt hälsoprogram avseende rygg, med hänsyn 
till resurser för IT-utveckling samt kvalitetssäkring. Arbetet med att undersöka detta är 
omfattande och det är fortsatt svårt att uttala någon tidsram. SKKs kansli får fortsatt i 
uppdrag att arbeta med frågan och sekreteraren uppdrogs att notera ärendet i en 
uppföljningslista för att när det blir aktuellt lyfta in punkten i dagordningen igen. 
 

i) Skrivelse till SKK/CS avseende återremitterat ärende, AK 3/2023 § 54 b, Ärenden, 
Skrivelse om uppdatering av registreringsregler för MH 

Vid föregående möte SKK/AK 5–2023 hade kommittén lämnat in ytterligare en skrivelse till 
SKK/CS möte den 7–8 november. Av skrivelsen framgår att SKK/AK fortsatt anser att texten 
bör införas och att det inte bör ses som att fler regler påförs, utan istället som att ändamålet 
är att förtydliga regelverkets avsikt. Att samma intention finns för såväl HD som MH och ger 
en tydlighet som underlättar för uppfödaren att göra rätt.  

 

Till dagens möte förelåg protokollsutdrag där SKK/CS beslutade enligt AKs förslag och att 
tillägget i registreringsreglerna ska gälla från 2025-01-01. SKK/CS uppmanade AK att se över 
den exakta ordalydelsen av regeltexten för att undvika missförstånd rörande begreppet ”ej 
genomgått en fullständig mentalbeskrivning hund”.  

 

SKK/AK uppdrog sekreteraren att tillskriva sekreteraren i KHM för att få deras stöd i 
framtagandet av en passande formulering som inte ger upphov till missförstånd. 
 

j) 2023 - 4 § 75 Ärenden e) Ansökan om erkännande av en ny hundras på nivå 1 

Rasentusiaster för hundrasen markiesje, en nationellt erkänd hundras i Nederländerna, har 
sedan tidigare skickat in en ansökan där man önskar stambokföra sin ras i SKK. Ansökan har 
varit bordlagd i väntan på en engelsk översättning av rasstandarden som godkänns av Raad 
van Beheer, kennelklubben i Nederländerna. SKKs standardkommitté, SKK/StandK, hade till 
dagens möte tagit emot en engelsk översättning samt bifogat ett mejlsvar från Raad van 
Beheer att det är en korrekt översättning av rasstandarden framtagen av den äldsta 
rasklubben för markiesje i Nederländerna.  

Efter kompletteringen konstaterar SKK/AK att det inlämnade materialet innefattar alla 
delar som krävs för att SKK/AK ska kunna ta ställning i enlighet med SKKs riktlinjer för 
erkännande av nya raser. SKK/AK beslutade att erkänna markiesje som hundras att 
registreras i SKKs stambok samt för deltagande i utställning, prov och tävling inom SKK. 
Hundar av rasen registreras per automatik med avelsspärr som inte kan hävas förrän rasen 
även uppfyller krav för att få bedriva avel i Sverige.  
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Rasen välkomnas i SKKs register i enlighet med de rutiner som stipuleras i SKKs riktlinjer för 
erkännande av nya raser. Gällande datum för när utställningsrätt för hundrasen ska införas 
beslutade SKK/AK att hänskjuta frågan till SKKs Utställningskommitté. 
 

§ 7  Beslut från SKK/AKs verkställande utskott  

a) Dispensansökan veterinär angående utfärdande av hjärtintyg 

Ansökan från veterinär om dispens från krav på specialistkompetens i hundens och kattens 
sjukdomar för att utfärda hjärtintyg. Veterinär som ansöker om dispens ska ha tillägnat sig 
kunskaper motsvarande specialistkompetens och ska ha gått parallellt med veterinär som 
innehar specialistkompetens. Den sökande ska inte bara känna till bedömningsgrunderna för 
respektive sjukdom/defekt utan även vad intygen står för inom SKK-organisationen och hur 
de ska fyllas i. SKK/AKs verkställande utskott såg över den inkomna dokumentationen och 
beslutade därefter att bevilja veterinärens ansökan för att utfärda hjärtintyg.  
 

b) Bidragsansökan till inkorsningsprojekt för cavalier king charles spaniel 

Ansökan om bidrag till inkorsningsprojekt för Specialklubben för Cavalier King Charles 
Spaniel. Specialklubben ska genomföra en första utvärdering av valpar födda inom projektet 
i samband med en utställning 2024. Specialklubben planerar utöver det att genomföra riktad 
marknadsföring mot uppfödare inom rasen i syfte att locka fler att delta i 
inkorsningsprojektet. SKK/AKs verkställande utskott beslutade att bifalla ansökan med 
10 000 kr.  

 

c) Ansökan om konferensbidrag från Svenska Rottweilerklubben 

Ansökan om bidrag till konferens arrangerad av Svenska Rottweilerklubben. SKK/AKs 
verkställande utskott konstaterade att en budget saknas samt att ansökan inte har skickats 
in 6 månader innan konferensen. SKK/AKs verkställande utskott beslutade därmed att avslå 
ansökan samt att uppdra sekreteraren att informera klubben om riktlinjerna för bidraget. 
 

d) Dispens för veterinär att genomföra BOAS gradering enligt RFG-S 

Ansökan om dispens för veterinärer att genomföra BOAS-gradering enligt RFG-Scheme 
inom Svenska Kennelklubben utan steg 1 specialistkompetens i sjukdomar hos hund och 
katt. SKK/AKs verkställande utskott beslutade att bevilja veterinären rätt att efter 
genomgången utbildning genomföra bedömning av hundar i enlighet med RFG-Scheme.
   

§ 8  Avtalsanslutna klubbar 

a) Avtalsanslutna klubbar med och utan rasansvar 

Då kommittén har några nya ledamöter informerades om att punkten för avtalsanslutna 
klubbar med och utan rasansvar blev en stående punkt i dagordningen under 2023. En dialog 
har förts med SKK/FK och vidare arbete krävs för att klargöra SKK/AKs roll, framförallt 
kopplat till revidering av RAS, hälsoprogram och dispensförfrågningar. SKK/AK utsåg 
kontaktperson till vardera avtalsansluten klubb. Utöver tilldelandet av kontaktpersoner var 

https://drive.google.com/file/d/1lbhYtvxKTwBGmy5gCCp1oPlcPpJXWbmd/view?usp=drive_link
https://drive.google.com/file/d/1sttfQ9bsuIiRERUDQnVQ79WdjDmQzt-X/view?usp=drive_link
https://drive.google.com/file/d/1nKpnRXbE2BONGkmcPOVLi8kffdsP4490/view?usp=drive_link
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SKK/AK eniga om att en arbetsgrupp behövs för att klargöra vilka kriterier en klubb bör 
uppfylla för att den ska anses lämplig att ha eget rasansvar. SKK/AK beslutade att Maria 
Dahlberg och Camilla Andersson ingår i gruppen och sekreteraren uppdrogs att kontakta 
SKK/FK för att få ut det avtal som är ute på remiss hos klubbarna.  
 
Framöver är även ambitionen att bilda en gemensam arbetsgrupp med SKK/FK för att 
löpande kunna hålla en dialog kring avtalsanslutna klubbar. SKK/AK anser att denna 
kommunikation är väldigt viktig för att hålla alla parter uppdaterade kring förändringar som 
sker, exempelvis gällande rasansvar. 

 

§ 9   Rasspecifika avelsstrategier, RAS 

a) Inkomna RAS 

I och med kommittén delvis nya sammansättning gavs en kortare information om 
hanteringen av inkomna RAS-dokument. Även om majoriteten av ledamöterna är väl 
insatta och har vana av att granska RAS-dokument beskrev Anne Bucksch möjligheten till 
samgranskning där en ny ledamot får granska ett RAS-dokument tillsammans med en 
annan ledamot. Vidare lyftes hanteringen av RAS-dokument där den aktuella rasen är SRD 
listad i och med att SRD-kommittén, SRD-K, inte längre finns kvar. I dåvarande SRD-Ks 
uppdrag ingick att vara behjälplig SKK/AKs granskare i granskning av SRD listade rasers 
RAS-dokument. I dagsläget är det inte helt klart hur denna hantering ska skötas. SKK/AK 
informerades vidare om att det lanserades uppdaterade Agria Breed Profiles under 2023 
vilka utgör en viktig grund i RAS-arbetet. Kommittén kommer framöver att erbjudas ett 
digitalt tillfälle att få en genomgång av profilerna och hur de ska tolkas av personal från 
Agria.  
 

b) RAS för fastställande 

Till dagens möte hade ett RAS-dokument granskats och föreslagits för fastställande. 
 

• australian shepherd  
 
SKK/AK beslutade efter genomgång av RAS-dokumentet att fastställa RAS för australian 
shepherd. 
 
§ 9 Rasspecifika avelsstrategier, RAS b) RAS för fastställande förklarades omedelbart 
justerad. 

 

c) Vinterns per capsulam beslut för RAS-dokument 

SKK/AK såg över RAS-dokumenten som granskats och kommit in för fastställande per 
capsulam den 15 december. 
 

• affenpinscher 
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• continental bulldog  

• griffon fauve de bretagne  

• hälleforshund 

• irländsk terrier 

• kerry blue terrier 

• kleiner münsterländer  

• lancashire heeler 

• tysk jaktterrier 

 
Kommittén noterade att RAS för affenpinscher, continental bulldog, griffon fauve de 
bretagne, hälleforshund, irländsk terrier, kerry blue terrier, kleiner münsterländer, 
lancashire heeler och tysk jaktterrier fastställdes per capsulam den 15 december. 
 
§ 9 Rasspecifika avelsstrategier, RAS c) Vinterns per capsulam beslut för RAS-dokument 
förklarades omedelbart justerad. 

 

d) Plan kring att återuppta RAS-dokument för fokusraserna bostonterrier, mops, 
engelsk bulldogg och fransk bulldogg 

Kommittén beslutade under AK-5 2023 att hänskjuta arbetet kring att återuppta arbetet 
med RAS för fokusraserna till kommande verksamhetsår. Detta med anledning av planerade 
förändringar i den arbetsgrupp som i dagsläget hanterar frågor rörande brakycefala raser. 
SKK/AK kunde konstatera att den arbetsgrupp som funnits inom kommittén nu ersätts av 
den nya konstellationen av Arbetsgrupp för rashundars sundhet, AG-RS.  

 

e) En sammanställning över RAS-dokument som ska uppdateras   

Under föregående år hade två av SKK/AKs ledamöter gjort en sammanställning av statusen 
för RAS-dokumenten för alla raser. I listan kategoriserades rasernas status med följande 
indelning: äldre än 10 år, äldre än 5 år, för revidering 2023, för revidering 2024 samt RAS-
dokument som är mindre än 4 år gamla. SKK/AK beslutade att vidare arbete med 
sammanställningen hanteras av kommitténs sekreterare. Sekreteraren uppdrogs även att 
verkställa det utskick som vid föregående möte planerats för klubbar som står inför en 
revidering. I utskicket bör det även finnas användbar information för klubben inför arbetet, 
t. ex den framtagna RAS-mallen.   
 

§ 10  Utbildning   

a) Föreläsningar 

 

SKK/AK hade till dagens möte fått in flertalet förfrågningar om hjälp med föreläsningar. 
SKK/AK beslutade att: 
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• Elisabeth Rhodin föreläser digitalt för Cocker spanielklubben den 25 februari. Temat 
är genetisk variation.  

• Maria Dahlberg föreläser för AirealeTerrierGillet den 9 mars i Jönköping. Temat för 
träffen är höftledsdysplasi, HD, och armbågsledsdysplasi, ED.  

• Liselott Ringman föreläser för Svenska Bassetklubben den 4 maj i Jönköping. Liselott 
och klubben kommer tillsammans överens om temat för föreläsningen.   

 
SKK/AK hade även tagit emot förfrågningar om träffar och konferenser med avelstema för 
hösten 2024 vilka beslutade att hänskjutas till mötet den 22 mars.  
 

b) Webbinarier  

Anne Bucksch informerade att det arrangeras ett webbinarium den 6 februari där Maija-
Leena Eloranta föreläser på temat ”Kan man bedriva avel utan att förlora genetisk variation”.  
 

c) Digitala rasklubbsträffar 

Den 30 november hölls en uppskattad ras- och specialklubbsträff med temat att värdera och 
utvärdera jaktliga egenskaper. Träffen riktade sig specifikt till klubbar med jakthundsraser 
och var fulltecknad. Föreläste gjorde Liselott Ringman och Camilla Andersson.  

SKK/AK diskuterade förslag på temat till årets ras- och specialklubbsträffar. Bland annat 
föreslogs att genomföra en träff med temat Agria Breed Profile samt att som tidigare 
diskuterats en repris av att arbeta med RAS som arrangeras av Anne Bucksch och Mikaela 
Sandbacka.   

 

d) Avelsfunktionärsutbildning 2024 

Under våren 2024 planeras nästa avelsfunktionärsutbildning och SKK/AK beslutade att Anne 
Bucksch tar fram förslag på datum och stämmer av med kansli samt arbetsgruppen. 

 

e) Avelskonferens 2024 

SKK/AK informerades om att det är ett stort intresse för avelskonferensen den 10–11 
februari på Aronsborg konferenshotell i Bålsta. Temat är framtid och mentalitet med 
huvudfrågeställningen ”Hur viktiga är våra rashundars personligheter och beteenden?”. 
SKK/AK såg över det preliminära schemat för avelskonferensen och noterade vilka från 
kommittén som deltar. I arbetsgruppen ingår utöver kanslipersonal Mikaela Sandbacka, 
Maija-Leena Eloranta, Maria Dahlberg samt Camilla Andersson. Utöver arbetsgruppen deltar 
även Liselott Ringman och Karin Brostam Berglund på konferensen.  

 

 



  

SKK/AK nr 1–2024 
2024-01-15 
Sida 10/16 

 
 

 
§ 11  Ärenden 

a) FCI-beslut avseende inkorsningsprojekt 

SKK/AKs beredningsgrupp rapporterade från sitt senaste möte och redogjorde för det beslut 
som FCI General Assembly tog under 2023 rörande ett tillägg i FCI Internal Rules. Tillägget 
gäller inkorsningsprojekt och lyder: ”the approval of the Members of the countries of origin 
of the breeds concerned is mandatory”. Ändringen i denna regeltext har skapat en del frågor 
gällande framtida inkorsningsprojekt. Beredningsgruppen kan, efter att ha läst övriga 
paragrafer i FCI Internal Rules, konstatera att det finns flera motsägelser rörande hur mycket 
och i vilka frågor olika länder ska lägga sig i varandras kynologiska frågor. Gruppen 
konstaterar vidare att FCI är mycket generösa med vilka individer som får registreras i 
appendix till stamboken (se 17.1 i FCI Internal Rules). Avkommor från SKKs 
inkorsningsprojekt registreras alltid i ett appendix, SKKs X-register, i tre generationer. Först i 
fjärde generation läggs hundarna in i den ordinarie stamboken (SE-registret), då med sin 
härstamning mycket tydligt utmärkt. Slutsatsen från beredningsgruppens arbete var att vi 
fortsatt bör arbeta med hundhälsa så som vi finner bäst med utgångspunkt i vår nationella 
djurskyddslagstiftning, vår avelspolicy och regler och riktlinjer samt förutsättningarna i vår 
nära omvärld. Den nationella lagstiftningen överrider FCIs regelverk.  Det finns för 
närvarande flera motioner hos Sveriges riksdag som vill utreda avelsförbud för sjuka 
hundraser och därmed en överhängande risk för myndighetsingripande. Sverige måste agera 
för att dessa raser fortsatt ska kunna finnas kvar i landet. 

 
SKK/AK tackade beredningsgruppen för underlaget och betonade vikten av att arbetet med 
korsningsprojekt går framåt och inte stannar upp. Kommittén hänvisade till den 
programförklaring som SKK/CS antog i juni 2022 där inkorsningsprojekt utgör ett viktigt 
verktyg om så anses nödvändigt för att uppfylla programförklaringens målsättning. 
Programförklaringen lyder ”Svenska Kennelklubben ska, inom alla led i organisationen, 
bedriva och premiera en långsiktig avel där exteriöra faktorer alltid ska främja en god hälsa 
och därigenom säkerställa att våra rashundar har en utveckling som är hållbar över tid.” 

 
SKK/AK diskuterade frågan ingående och konstaterade att avkommorna i ett 
korsningsprojekt inte registreras i SKKs SE-register utan i SKKs annexregister, det så kallade 
X-registret. Därmed bör ändringen i regeltexten för FCI Internal Rules inte ses som ett hinder 
i det fortsatta arbetet med inkorsningsprojekt.  

 
§ 11 Ärenden a) FCI-beslut för inkorsningsprojekt förklarades omedelbart justerad.  

 

b) Registrering av hundar från United Kennel Club, UKC 

SKK/AK inledde en diskussion gällande hanteringen av hundar som är registrerade i United 
Kennel Club, UKC, och som ägarna önskar registrera i SKKs X-register. Petra Waleij 
förtydligade att ett antal hundraser med UKC stamtavlor registreras i SKKs stambok, exempel 
på ras är bland annat plotthund. Petra redogjorde även för hur handläggningen ser ut för 
importerade hundar. SKK/AK diskuterade frågan och beslutade att hundar som skickas in för 
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registrering med en stamtavla från UKC hanteras enligt regelverket för dispensregistrering.  
 

c) Utvärdering av korsavel mellan miniature american shepherd och australian 
shepherd  

Under AK-1 2019 beslutade SKK/AK att bevilja ansökan om parning mellan miniature 
american shepherd och australian shepherd. Svenska Miniature American Shepherdklubbens 
motivering var att dessa två från början var av samma ras och många av miniatyrerna redan 
har australian shepherd i stamtavlan. Klubben önskade att små australian shepherd ska 
kunna användas vid avel med miniature american shepherd för att bredda avelsbasen för 
den senare rasen. SKK/AK var positiv till att öka den genetiska variationen och hade 
förståelse för att det fanns ett behov av flöde från australian shepherd till miniature 
american shepherd. SKK/AK beslutade därför att bevilja ansökan om parning mellan raserna 
(öppen stambok) och att avkommorna uteslutande skulle registreras som miniature 
american shepherd, inte som australian shepherd. Rasklubben ålades att utvärdera 
resultatet om fem år och beslutet gällde från och med den 1 juli 2019. SKK/AK noterade 
därmed att utvärdering ska genomföras under 2024.  

 

Svenska Miniature American Shepherdklubbens ordförande har under 2023 kontaktat 
sekreteraren och informerat om att klubben påbörjat arbetet med att utvärdera korsaveln. 
SKK/AK beslutade att sekreteraren förmedlar konversationen till Camilla Andersson som 
under mötet blivit kontaktperson för klubben och tar kontakt med klubbens ordförande.   

 

d) Inkorsningsprojekt/program för drentsche patrijshond  

Svenska Drentsche Patrijshondklubben hade till AK-5 2023 skickat in underlag till en 
förfrågan om stöd från SKK/AK i planeringen av ett inkorsningsprojekt för rasen. SKK/AKs 
arbetsgrupp för genetisk variation har sedan dess haft möte med klubben och ett antal 
uppdateringar har gjorts i klubbens ansökan. Arbetsgruppen ansåg att det fortsatt finns delar 
att jobba med i projektplanen och SKK/AK var eniga i frågan. SKK/AK beslutade att bordlägga 
punkten för att ge arbetsgruppen mer tid till att gå igenom det inkomna materialet samt 
boka in ett nytt möte med klubben.   

 

e)  Uppföljningsmöte gällande svensk lapphund  

SKK/AK har tidigare beslutat att uppföljningsmöte med Rasklubben för Svensk Lapphund ska 
ske ungefär en gång i halvåret. Det senaste mötet arrangerades den 3 oktober 2023 där 
utöver rasklubben även Svenska Lapphundklubben, uppfödare och övriga intressenter 
deltog. SKK/AK noterade att ett möte bör planeras under våren 2024. Då medlemmarna i 
den tidigare arbetsgruppen inte längre sitter i kommittén behöver den upprättas på nytt. 
SKK/AK beslutade att sekreteraren inledningsvis ställer frågan till Maija-Leena Eloranta.  
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§ 12   Hälsoprogram 

a) Uppföljning gällande Svenska welsh corgi klubben 

Anne Bucksch presenterade bakgrund till ärendet med Svenska welsh corgi klubben. Ärendet 
går tillbaka till 2020 då klubben efter ett möte med SKK/AK fick i uppdrag att kartlägga 
förekomsten av höftledsdysplasi, HD, samt uppmuntra sina medlemmar och ägare av 
raserna att röntga sina hundar inom ramen för SKKS hälsoprogram avseende HD på nivå 1 
(central registrering av veterinära undersökningsresultat). Till AK-1 2023 hade 
specialklubben inkommit med ett underlag med redogörelser av vad som genomförts sedan 
2020 där SKK/AK kunde konstatera att det är en liten andel av populationen som är HD-
röntgad. Den 21 december 2023 arrangerades ett nytt möte med specialklubben och 
representanter för SKK/AK där situationen diskuterades. Sedan dess har specialklubben 
inkommit med en skrivelse till kommittén. SKK/AK kan konstatera att skrivelsen inkommit 
väldigt nära inpå mötet och för att på ett korrekt och genomarbetat sätt kunna hantera 
frågan beslutade SKK/AK att bordlägga ärendet till kommande möte.  

  

§ 12 Hälsoprogram a) Uppföljning gällande Svenska welsh corgi klubben förklarades 
omedelbart justerad.  

 

§ 13  Dispensärenden 

a) Dispensansökan gällande rottweiler som saknar MH 

SKK/AK har mottagit en ansökan om att genomföra en kombination (insemination) där 
hanhunden saknar MH. Ägaren beskriver att hanen som är född 2020 saknar MH men har ett 
godkänt MT samt är korad. SKK/AK kunde efter diskussion konstatera att ägarens ansökan är 
väldigt kortfattad och skulle önska en tydligare beskrivning av vad just denna kombination 
kan förväntas tillföra raspopulationen, avseende exempelvis exteriör, mentalitet/ funktion, 
hälsa och/eller med hänsyn till genetisk variation. SKK/AK konstaterade även att ett av 
yttrandena är väldigt kortfattat och snarare ett konstaterande än ett yttrande. SKK/AK 
beslutade att bordlägga punkten samt uppdra åt sekreteraren att kontakta samtliga parter 
för att begära in utförligare underlag. 
 

b) Dispens för veterinär att genomföra BOAS gradering enligt RFG-Scheme 

Ansökan om dispens för veterinärer att genomföra BOAS-gradering enligt RFG-Scheme inom 
Svenska Kennelklubben utan steg 1 specialistkompetens i sjukdomar hos hund och katt eller 
Diplomate i kirurgi. SKK/AK såg över den inkomna ansökan samt yttrande från SKKs 
veterinärmedicinskt sakkunniga och beslutade därefter att bevilja veterinären rätt att efter 
genomgången utbildning genomföra bedömning av hundar i enlighet med RFG-Scheme. 
 
§ 13 Dispensärenden b) Dispens för veterinär att genomföra BOAS gradering enligt RFG-
Scheme förklarades omedelbart justerad.  
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§ 14  Konferensbidrag 

a) Ansökan om bidrag för konferens från Svenska Lagotto Romagnoloklubben 

Det förelåg en ansökan från Svenska Lagotto Romagnoloklubben om bidrag till konferens i 
september 2024. SKK/AK läste noggrant igenom ansökan och kunde konstatera att utöver 
föreläsning kring forskning om PRA var det större fokus på mentalitet. SKK/AK beslutade 
därmed att klubben bör ställa sin bidragsförfrågan till KHM och önskade klubben varmt lycka 
till med genomförandet av konferensen.  

 

§ 15   Utvecklingsfonden 

a) Ansökan från SPHK rasklubb för Grönlandshund 

Det förelåg en ansökan från SPHKs rasklubb för Grönlandshund med projekttiteln 
”Inavelsgrad hos Grönlandshund, finns det mer genetisk variation att hämta in?”. Klubben 
önskar medel för att genomföra DNA-tester för att mäta den genetiska variationen inom 
rasen för att genom resultaten kunna kartlägga om det kan vara nödvändigt att inmönstra 
hundar från Grönland. SKK/AK kunde konstatera att användandet av DNA-tester för att 
kartlägga den genetiska variationen kan vara komplext och uppdrog till Sofia Malm Persson 
att inledningsvis kontakta klubben och diskutera genomförandet. Ansökan bordläggs därmed 
till kommande möte.  

 

§ 16  Pågående ärenden 

Det finns flera pågående projekt inom kommittén vilka hanteras av utsedda arbetsgrupper 
och kansliet. Eftersom kommittén har en delvis ny sammansättning uppdrogs SKK/AKs 
sekreterare att uppdatera sammanställningen över pågående projekt och arbetsgrupper.  

 

§ 17  Ekonomisk rapport 

Sekreteraren informerade att den fastställda budgeten ännu inte inkommit till kommittén. 
När budgeten är fastställd kommer den att publiceras i SKK/AKs digitala pärm samt 
presenteras till kommande möte.  

 

§ 18  Information från ordförande, ledamöter och adjungerade 

a) Ordförande 

Karin Berglund Brostam informerade om att hon deltar i ett antal möten framöver. Det gäller 
exempelvis arbetsgrupperna gällande färg och HD som tillsattes efter KF 2023. Karin har 
även fått en inbjudan till FCI Breeding Commission. Karin representerar också SKK/AK i 
paneldiskussion under den generella exteriördomarkonferensen 2024. 
 

b) Ledamöter 

Liselott Ringman informerade att hon sedan AK-4 2023 haft i uppdrag att sammanställa de 
synpunkter som inkommit gällande sidan Köpahund, t. ex inavelsgrad, och önskade att det 
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läggs in som en punkt till kommande möte.   
 
Elisabeth Rhodin rapporterade att hon har föreläst för många klubbar, bland annat 
Flatcoated retrieverklubben, Svenska Podengo Portuguesklubben, Svenska 
Vinthundklubben, Örebro läns kennelklubb samt Svenska Brukshundklubben. 
Föreläsningarna har i huvudsak handlat om arbetet med RAS samt genetisk variation.  

 
Lars Ramberg informerade att han vid flera tillfällen varit till SKKs kansli för att ha möte med 
personal på SKKs avdelning för avel och hälsa.  

 

c) Adjungerade  

Helena Skarp har föreläst för länsstyrelserna om RFG-Scheme vilket det var stort intresse för. 
Helena informerade även om att det inkommit en remiss angående EUs 
djurskyddslagstiftning till kansliet. Vidare informerade Helena att den första valpen i 
korsningsprojektet för cavalier king charles spaniel är född samt att BPH slog rekord under 
2023 i antal beskrivna hundar (5000 beskrivningar).  

 

Sofia Malm Persson informerade om att arbetet med att ta fram nya avelsdata i samarbete 
med SKKs IT-avdelning går framåt och att SKK/AK kommer att bli involverade längre fram i 
projektet. Sofia är även med och planerar en konferens om forskning med SKKs och Agrias 
forskningsfond den 16 november. Konferensen kommer att kunna följas digitalt såväl som på 
plats.   

 
Petra Waleij informerade att uppfödarservice ser över språket i registreringsreglerna.  
 

§ 19  Protokoll och protokollsutdrag 

 

a) Protokoll 

SKKs centralstyrelse, CS, 6-2023  

SKKs domarkommitté, DK, 5-2023  

SKKs föreningskommitté, FK, 6-2023 

SKKs kommitté för marknadsföring av rashundar, KMR, 5-2023  

SKKs uppfödar- och kennelkonsulentkommitté, UKK, 5-2023 

SKKs utställningskommitté, UtstK, 5-2023 

 

b) Protokollsutdrag 

Protokollsutdrag, CS-6-2023, §166 a) Presidiefrågor  

Protokollsutdrag, CS-6-2023, §168 c) Tillsättningar inom SKK  

Protokollsutdrag, CS-6-2023, §168 d) Tillsättningar inom NKU 
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Protokollsutdrag, CS-6-2023, §168 e) SKKs centrala organisation 

Protokollsutdrag, CS-6-2023, §172 b) Valpregistreringsavgift  

Protokollsutdrag, FK-6-2023, §131 f) Protokollsutdrag från Centralstyrelsen och kommittéer  

 

§ 20  Övriga dokument till kommittén för kännedom 

a) Publicerad artikel gällande shar pei: Health of Shar Pei dogs under primary veterinary 
care in the UK 

b) Delrapport från University of Cambridge gällande BOAS forskning 

c) Minnesanteckningar FCI Europe Section General Committee 25 October 2023 

d) Minnesanteckningar FCI Breeding Commission 22 july 2023 

e) En sammanställning över SKKs avgifter för 2024 

f) SKKs statistik över artificiell insemination, AI 

g) SKKs statistik över antal kejsarsnitt registrerade 2022 och 2023 genom 
valpregistrering via webben.   

h) Inkommen skrivelse till SKK/CS, SKK/AK och avdelningen för avel och hälsa gällande 
bevarandet av hundraser och ansvarsfördelning.     

i) Rapportering om en rasvårdsparning för smålandsstövare.  

j) Ny upplaga av Breed Specific Instructions, BSI, samt blankett för rapportering.  

k) Inkomna SRD sammanställningar gällande blodhund, bullterrier, miniatyrbullterrier, 
bracco italiano, spinone, chow chow, mastiff, sankt bernhardshund och shar pei.  

 

§ 21   Nästa möte  

SKK/AK planerade in möten för verksamhetsåret:  

• 22 mars 

• 22 maj 

• 3–4 september 

• 5 november 

 

§ 22  Mötets avslutande 

Ordförande Karin Brostam Berglund tackade ledamöterna för ett trevligt första möte och 
förklarade mötet avslutat.   

 

 

 

https://cgejournal.biomedcentral.com/articles/10.1186/s40575-023-00134-z
https://cgejournal.biomedcentral.com/articles/10.1186/s40575-023-00134-z
https://docs.google.com/document/d/1fRZLJuw0UltVChrBy6t20f3HPvYgawMz/edit?usp=drive_link&ouid=118005292112829200920&rtpof=true&sd=true
https://drive.google.com/file/d/1NwJKz1G6W8aoqbmo6xHqKPTD7n6MJnDg/view?usp=drive_link
https://drive.google.com/file/d/1zK-kTk85iFIiOGDItyB6WFe1WwVocLQb/view?usp=drive_link
https://docs.google.com/spreadsheets/d/1hTYJYE38PoWSMMR4ai0UZxU8-eOBlbOs/edit?usp=drive_link&ouid=118005292112829200920&rtpof=true&sd=true
https://docs.google.com/spreadsheets/d/1UabZb9jOUPX-GNWT8TGztAjodr-jI1hM/edit?usp=drive_link&ouid=118005292112829200920&rtpof=true&sd=true
https://drive.google.com/file/d/1I1s6A4pD97dwf0uDIFXD8H-gfJBW1GyX/view?usp=drive_link
https://drive.google.com/file/d/1NoSy9Rd5FHEY5_LMiF-JeoYtCNnF_TX2/view?usp=drive_link
https://drive.google.com/file/d/130xy8H6hhht4Ye3cfcEG5r5xMtbPXZFn/view?usp=drive_link
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Vid protokollet 
Linda Widebeck 

 
Justeras    Justeras 
Karin Brostam Berglund   Liselott Ringman 
Ordförande    Ledamot 

 


